
Verslag van de ingelaste openbare vergadering van de raad van de gemeente Olst-Wijhe, 
gehouden op  6 juni 2011.

AANWEZIG
voorzitter de heer A.G.J. Strien, burgemeester
griffier de heer B.A. Duursema
notulist de heer G.J.M. Schrijver
de leden de heer K. Stap, de heer R.J.M. Leber, mevrouw A.E. Boerman, de heer 

W.J. Nuissl en mevrouw M. Poppenk-Copper (PvdA-fractie)
de heer H.T.J. Kamphuis, mevrouw E.G.L.M. Lugtenberg, mevrouw 
H.G.M. Boomars en de heer B.J. Habers (CDA-fractie)
de heer A.G.J. Bosch, mevrouw M. Drenth-Brevoord, de heer J. Gerkes 
en de heer R.W. Kronieger (VVD-fractie)
de heer G.J. Brinks, mevrouw G.M.C. Hulleman-Jansen en de heer 
M. Blind, (fractie Gemeentebelangen Olst-Wijhe)

VOORTS AANWEZIG de leden van het college van burgemeester en wethouders:
de heer C.M.A. van den Berg (wethouder)
de heer A. Oeseburg, gemeentesecretaris.

AFWEZIG de heer J.H. de Vente en mevrouw J. Otterloo-Ripperda (wethouder)

PUBLIEKE TRIBUNE ±  13 personen.

AGENDA

1. Opening
2. Vaststellen agenda
3. Voorstel tot het innemen van een standpunt over het Bestuursakkoord 2011
4. Sluiting

1. Opening
De voorzitter opent de vergadering en heet de aanwezigen van harte welkom. In het bijzonder 
de heer Gerkes na een lang verblijf in het buitenland. Afwezig is de heer J.H. de Vente en 
mevrouw J. Otterloo-Ripperda (wethouder). De volgorde van spreken begint bij de CDA-fractie. 
De volgorde van stemmen begint bij mevrouw Lugtenberg.
Bij de koffie heeft men een echte Sallandse kruidkoek aangeboden gekregen. Die koek is 
vanmiddag aan de voorzitter aangeboden want de Plus in Olst en de Albert Heijn in Wijhe 
verkopen die kruidkoek de komende maanden onder auspiciën van de Lions Club Olst-Wijhe. 
Het goede doel dat er mee gemoeid is, is het Infocentrum aan de IJssel in Den Nul. Met de 
opbrengst worden attributen gekocht zoals vitrines, touchscreens enzovoort die bedoeld zijn 
voor de exposities die daar permanent en wisselend ten toon gesteld zullen worden. Toen hij 
die koek aangereikt kreeg, heeft hij aangekondigd iedereen die aanwezig is bij de 
raadsvergadering een aandeel in die koek te geven.
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2. Vaststellen agenda
De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld.

3. Voorstel tot het innemen van een standpunt over het Bestuursakkoord 2011
De voorzitter zegt dat de raadsleden vanmiddag digitaal een raadsvoorstel hebben ontvangen. 
Het is eerder vanmiddag in het college aan de orde geweest. De raadsleden hebben het op 
tafel aangetroffen. Verder is informatie aangereikt over de kwestie van de Pgb. Dat was vorige 
week de vraag, als er dan gekort wordt op de Pgb’s, over welke onderdelen van zorg gaat het 
dan? AWBZ, is dat het deel dat bij het Rijk blijft of doorgaat naar de gemeente in het kader van 
het Bestuursakkoord. De Wmo wellicht, in die notitie wordt daar antwoord op gegeven. De 
raadsleden hebben ook toegestuurd gekregen antwoorden op vragen die door de heer 
Kronieger zijn gesteld vandaag.

Mevrouw Boomars zegt dat op de site van GemeenteNu.nl vanmorgen een update stond van 
de laatste peilingen over het Bestuursakkoord. 62 procent is tegen 29,4 procent zegt ja mits 
Werken naar vermogen. 8,4 procent is voor het aannemen van het volledige akkoord. Dus 29,4 
procent zegt ja mits het onderdeel Werken naar vermogen gewijzigd wordt. Het was dus niet 
zo vreemd dat de CDA-fractie een probleem had met het voorliggende Bestuursakkoord. De 
berichten van de VNG heeft de CDA-fractie op de voet gevolgd. De gesprekken tussen VNG en 
de Tweede Kamer waren voor de fractie belangrijk. Een dilemma is en was dat het akkoord veel 
goeds bevat maar het onderdeel werk is onvoldoende. Hier is wel begrip voor bij het Rijk maar 
het vertaalt zich niet in concrete toezeggingen. In de praktijk blijkt dat het grootste deel van 
het onderhandelingsakkoord kan rekenen op steun van de gemeente. Erkend wordt dat het 
akkoord veel positieve aspecten heeft. De VNG stelt in een brief aan wethouders en raadsleden 
van 1 juni vast dat steun aanwezig is voor het Bestuursakkoord, maar dat het onderdeel 
decentralisatie werk vooralsnog veel vragen bij gemeenten blijft oproepen betreffende de 
financiële haalbaarheid. Daarom stelt het bestuur van de VNG met het oog op dit dilemma 
aan de Algemene Ledenvergadering voor vast te stellen dat de leden het 
onderhandelingsakkoord voor hun rekening nemen, maar dat dit niet het geval is voor het 
onderdeel 6.1 Werken naar vermogen. De wet Werken naar vermogen zal daarmee vorm 
krijgen in het proces van wetgeving tussen kabinet en Staten Generaal. Het onderdeel werk 
komt voor de verantwoordelijkheid van het Rijk. Tussen VNG en het kabinet wordt dus niet 
meer heronderhandeld over de wet Werken naar vermogen in het kader van het 
Bestuursakkoord. In Buitenhof zegde minister Donner toe dat na twee jaar zal worden 
geëvalueerd. Dan zal het Rijk daarin tegemoet komen indien nodig. De CDA-fractie accepteert 
deze houding en toezegging van de VNG en zal geen motie indienen.

De heer Bosch zegt dat het standpunt van de VVD-fractie niet gewijzigd is ten opzichte van de 
vorige week. Het Bestuursakkoord voldoet in hoge mate aan de VNG-resolutie die in 2010 is 
aangenomen. Meer beleidsvrijheid voor gemeenten, minder strikte wetgeving. Het 
Bestuursakkoord heeft op diverse terreinen plussen qua financiën opgenomen. Het knelpunt 
blijft Werken naar vermogen. Gelet op het standpunt van de VNG en de conclusie die het 
college adviseert aan de raad, kan hij meedelen dat de VVD-fractie die conclusie deelt. De 
fractie wil het college graag machtigen om met het gewijzigde voorstel van VNG in te 
stemmen.

De heer Brinks zegt dat ook de fractie van Gemeentebelangen akkoord kan gaan met het 
nieuwe voorstel om het goede van het Bestuursakkoord overeind te houden en alle 
mogelijkheden te blijven onderzoeken om de voorstellen op het gebied van werk te verbeteren. 
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Gemeentebelangen wil daarvoor de delegatie de ruimte geven, maar wel dat de gemaakt 
afspraken overeind zullen blijven staan.

De heer Nuissl zegt dat  de vorige keer dat dit onderwerp werd besproken in de raad door de 
PvdA-fractie is ingebracht ‘hoe dubbel of in deze constellatie duaal kan men als fractie staan 
tegenover een voorstel zoals het voorlag’. Inmiddels heeft het CDA uitgebreid beschreven hoe 
de zaken zijn gelopen hij denkt dat het niet zinvol is om daar verder op in te gaan. Wat de 
PvdA-fractie constateert is dat – en dat is heel helder gebleken – het merendeel van de 
gemeenten duidelijk heeft gevonden dat het onderdeel waar het betrof de decentralisatie van 
het werkgedeelte, het Wsw gedeelte, onacceptabel is en niet kan. De PvdA-fractie heeft niet 
voor niets gezegd ‘wij vinden dat een Assepoester moratorium’ namelijk een weloverwogen 
stiefmoederlijke behandeling door de Rijksoverheid van uitgerekend de groep mensen met een 
beperking. Dat is de fractie nog steeds van mening. De PvdA-fractie kan goed leven met het 
voorstel zoals het er nu ligt. De fractie gaat akkoord met het voorstel zoals het college het nu 
aan de raad heeft voorgelegd.

Portefeuillehouder de heer Strien zegt dat het college de analyses van de raad - in verschillende 
bewoordingen weliswaar - deelt. Hij stelt vast dat de zorg die Olst-Wijhe en veel gemeenten 
hebben uitgesproken in de richting van het VNG-bestuur en de Ledenvergadering, ook door 
het bestuur is gehoord en omgezet in een opvatting, namelijk dat het akkoord als zodanig 
instemming kan krijgen met uitzondering van het onderdeel werk of Werken naar vermogen, 
een bijzonder punt van de Wsw. Die stap – en als die 8 juni ook kan rekenen op een 
meerderheid van de Ledenvergadering – plaatst daarna het kabinet weer voor het dilemma 
waar wij eerder ook voor zaten: zeggen wij wat Donner nu nog steeds zegt: een beetje akkoord 
of een bijna geheel akkoord is geen akkoord. Of zegt hij eieren voor zijn geld te kiezen. Wij 
gaan los van dat Bestuursakkoord met gemeenten en instanties, UWV bijvoorbeeld en ook de 
Kamer uiteindelijk in gesprek om ook dat onderdeel van Werken naar vermogen en Wsw toch 
tot een goed einde te brengen. Dat moeten we afwachten. Richting de heer Nuissl merkt hij op 
dat het sprookje nog gaande is. Hij leest tegenwoordig vrij veel sprookjes voor en het 
verheugende daarin is toch veelal dat ze ook tot een goed einde worden gebracht en dat 
betrokkenen nog lang en gelukkig leven. Hij is blij met het mandaat dat de raad aan de 
delegatie richting het VNG-congres heeft gegeven.

Zonder hoofdelijke stemming stemt de raad in met het voorstel van het college om in te 
bestemmen met het Bestuursakkoord exclusief de paragraaf Werken naar vermogen.

4. Sluiting
De voorzitter sluit de vergadering om 19.47 uur. 

Aldus vastgesteld in de openbare raadsvergadering d.d. 27 juni 2011.
De griffier, De voorzitter,

……………………………………………………. ………………………………………………………..
B.A. Duursema. A.G.J. Strien


